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خبر امام سجاد)ع(: »کشته شدن عادت ما و شهادت کرامت ماست.«
دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای استان سمنان  را گرامی می دارد

گزارش

»دبیر کمیته علمی کشوری« کرونا اعلام کرد:

خطر اوج گیری »امُیکرون«
 در کشور تا 3 هفته آتی

آنلاین  خبری  نشست  در  جماعتی  حمیدرضا  دکتر 
نظر  از  امیکرون  اینکه  به  با توجه  با خبرنگاران،  گفت: 
سرایت زایی نسبت به ویروس دلتا تقریبا سه برابر سرایت 
زایی بیشتری دارد و حتی وقتی یک نفر مبتلا می شود 
و  دهد  انتقال  هم  دیگر  نفر   ۱۰ به  را  ویروس  می تواند 
سرعت تقسیم شدن به دوتا را تقریبا یک و نیم تا دو روز 
می تواند ادامه دهد و این سبب افزایش قدرت سرایت 
زایی این جهش می شود، بنابراین این ویروس نسبت به 
جهش های قبل بیش از ۵۰ برابر جهش پیدا کرده است 
و این سبب شده است که ما در مورد رفتار ویروس هنوز 
خیلی چیزها را نمی دانیم و منتظر مطالعات بیشتر در 
مورد آن هستیم تا بر این اساس بتوانیم تصمیم گیری 

داشته باشیم.
کرونا،  واکسیناسیون  انجام  لزوم  بر  تاکید  با  جماعتی 
اظهار کرد: همانطور که قبلا هم اعلام کردیم الان دیگر 
این  دنیا  کشورهای  از  خیلی  در  بوستر  دز  عنوان  به 
واکسیناسیون را قبول ندارند و آن را در مقابل امیکرون به 
عنوان دز سوم و تکمیل کننده در نظر می گیرند و به مردم 
توصیه می کنیم دز سوم واکسیناسیون را انجام دهند و 
آن را جدی بگیرند. توصیه ما حتی به واکسیناسیون ۵ تا 
۱۱ سال هم است. با توجه به بازگشایی حضوری مدارس 
توصیه  شود  امیکرون  انتشار  سبب  است  ممکن  که 
می کنیم در این سنین هم واکسیناسیون داشته باشیم.

جماعتی در ادامه صحبت هایش اظهار کرد: با توجه به 
این که امیکرون در کشور ما هفته گذشته شناسایی شده 
است و با توجه به زمان تکثیرش که حدود یک ونیم تا 
۳ روز است، انتظار می رود که اگر پروتکل ها رعایت نشود 
و واکسیناسیون انجام نشود، حداقل سه تا ۴ هفته آینده 
با اوج امیکرون در ایران مواجه شویم؛ از این رو تاکید بر 
پروتکل های بهداشتی و انجام واکسیناسیون دز سوم در 

زمان طلایی دو هفته پیش رو داریم.
وی افزود: بر اساس مطالعات تزریق دز سوم حدود ۷۵ 
درصد در مقابل امیکرون در بدن فرد ایمنی ایجاد می کند. 
با نظر ریاست  بر اساس پروتکل ها  ایجاد محدودیت ها 

جمهوری و وزارت کشور هم موثر خواهد بود.
وی درباره تعداد مبتلایان به امیکرون در ایران گفت: تا 
الان تعدادی از امیکرون گزارش شده است و با توجه به 
روند ادامه دار تست ها نمی توان تعداد دقیقی از مبتلایان 
امیکرون سه علامت  به  اعلام کرد. ۹۰ درصد مبتلایان 
آنها است و  شاخص دارند؛ سرفه، گلودرد و تب علائم 
خیلی از افراد ممکن است فکر کنند دچار سرماخوردگی 
معمولی شدند که این امر هم بسته به بدن افراد و وجود 

یا عدم وجود بیماری زمینه ای متفاوت است.
در  که  داد  نشان  شد  انجام  که  مطالعاتی  افزود:  وی 
مورد واکسن های مختلف زمان کاهش سطح آنتی بادی 
اکتیو«  »این  متفاوت است؛ مثلا در مورد واکسن های 
ویروس ها تا سه ماه سطح آنتی بادی بالا بوده است و 
بعد از سه ماه سطح آنتی بادی کاهش می یابد به همین 
دلیل توصیه کردیم به سرعت دز سوم تزریق شود. آنچه 
واکسن ساخت داخل است هم می تواند کاملا با واکسن 
خارجی برابری کند و در کشور ما هم مطالعاتی انجام 

شده است.   
بودن  دسترس  در  اساس  بر  سوم  دز  تزریق  بر  توصیه 
واکسن اهمیت زیادی دارد و توصیه کشورها و سازمان 
در  شده  انجام  مطالعات  اساس  بر  بهداشت  جهانی 
کشورها است که در کشور ما استرازنکا و پاستوکووک 
برای دوز سوم به عنوان واکسن متفاوت از پلتفرم اولیه 
توصیه می شود؛ البته باز هم در دسترس بودن واکسن 
اهمیت دارد و تزریق دوز سوم تاکید می شود. شعار ما 
همیشه این بوده که بهترین واکسن در دسترس ترین 

واکسن است.

بهداشت و سلامتآموزش

یوسف نوری در نخستین نشست خبری اش 
و  یاد  گرامیداشت  رسانه ضمن  اصحاب  با 
خاطره شهدای معلم و دانش آموز و شهیدان 
با  رسانه  نسبت  به  مقدس،  دفاع  دوران 
و گفت: طبق  کرد  اشاره  پرورش  و  آموزش 
سندتحول بنیادین چهار رکن فرایند تربیت 
داریم که خانواده، حکومت، رسانه و نهادها 

و سازمان های غیردولتی از این جمله است.
وی گفت: بیش از چندین جلسه با نهادهای درونی و بیرونی برگزار شده است و قطعا 
برای حاکمیت و استقرار عدالت باید تلاش بسیاری انجام شود. مجوز اولیه بیش از ۳۴ 

هزار استخدام را گرفته ایم.
نوری در پاسخ به پرسشی درباره وضعیت بازگشایی مدارس و برگزاری حضوری امتحانات 
با توجه به ورود ویروس امیکرون گفت: تا جایی که اطلاع دارم امیکرون کشندگی کم 
ولی انتشار سریع دارد. ما نهاد تعلیم و تربیت هستیم. نهاد تخصصی این امر وزارت 
بهداشت است و حرف ستاد ملی کرونا برای ما حجت است. امروز جلسه ستاد ملی کرونا 

برگزار می شود و هرچه اعلام کند همان را انجام می دهیم.

های  بیماری  متخصص  ناظر،  محمدرضا 
داده ها؛  آخرین  براساس  کرد:  اظهار  عفونی 
امیکرون بیش از ۵۰ بار تغییر ژن داده است. 
یکی از واریانت های مهم این ویروس، شبیه 
بودن آن به سلول های انسانی است که این 
تنها  کند.  خطرناک تر  را  ویروس  می تواند 
موضوع ثابت شده درباره ویروس امیکرون، 
و  گریزی  واکسن  انتقال،  سرعت  افزایش 

ایمنی گریزی است که این به نسبت واریانت های قبلی افزایش یافته است.
وی عنوان کرد: برای مقابله با این ویروس،  افراد باید دز سوم را تزریق کنند، وقتی یک 
موتاسیون رخ می دهد تمام اجزا آن تغیر پیدا نمی کند و بخشی از اجزا آن ویروس ثابت 
می ماند که نسبت به آن اجزا ثابت، ایمنی وجود دارد. بنابراین مگر اینکه موتاسیونی رخ 
بدهد که تمام آنتی ژن ها تغییر کند و در این حالت برخی واکسن ها بسته به نوع و 

تغییرات ویروس، کارآیی خود را از دست می دهند.
وی افزود: سرعت انتقال آن چندین برابر واریانت های قبلی است و درباره شدت آن 

بستگی به آن کشوری دارد که در آن وقوع می دهد.

»وزیر آموزش و پرورش« مطرح کرد:

 تابع نظر ستاد برای نحوه برگزاری»امتحانات« هستیم
یک »متخصص بیماری های عفونی« پاسخ داد:

واکسن در مقابل ویروس امیکرون فایده دارد؟

سرمقاله

کمتر کسی را می شناسم که در شهرستان کرج و حتی 
استان البرز با »کارِ خیر« و »خیرین« حشرونشری داشته 
باشد و نامِ آشنای »حمید کریمی« به گوشش نخورده باشد. 
آنانکه با این خوش مرامِ دوست داشتنی از نزدیک برخورد 

که  می دهند  گواهی  داشته اند، 
انگار مردی از عمق داستان های 
این  باستانی  جوانمردان 
سرزمین را دیده اند که بر همان 
برمی دارد  گام  سلک و سلوکی 
جوانمردی  اسطوره های  که 
دستگیری این سرزمین از پوریای 
ولی تا مرحوم جهان پهلوان تختی 

و... گام برمی داشتند. مردی که در زمان تصدی کرسی در 
اتاق اصناف به این شاکله، معنایی ورای یک ساختار اداری 
بخشیده بود و درحین رتق وفتق امور اصناف، به گشایش 
مشکلات همۀ صفوف دیگر همشهریانش همت گمارده 
بود. از نجات دادن مجرمان نادم از زندان و حتی قصاص 
این دست  و...  بی سرپناهان  برای  سرپناهی  تحصیلِ  تا 
رفتارهای شریف و مرام دستگیرانۀ او اسباب این شده 
بود که اصناف اورا نه در قالب یک رئیس اداره، که یک 
مرشد کامل ببینند و وقتی »حمید کریمی« برای عملی 
خیر پا پیش می گذاشت، کلامش خریدار داشت و زمین 
نمی ماند و همین رویه، اسباب سلسله اتفاق های کریمانۀ 
دامنه داری شده که تا به امروز هم ادامه دارد و دستگیر 

دست های نیازمند و مشکل گشای امور بسیاری از مردم و 
همشهریانمان شده است. 

اما از آنجایی که ابرهای تیره همیشه دشمن نور در آسمان 
است، افرادی که با چنین مرام و معنایی عناد دارند، بارها 
خواسته اند تا از تابش این نور جلوگیری کنند و در این صراط 
باطل از هر کوششی دریغ نکرده اند. ابتدا با هزار دوز و کلک 
از تصدی مجدد ایشان بر کرسی ریاست اصناف جلوگیری 
کردند، که آن خود اسباب تنش ها و کشمکش های بسیاری 
در سطح شهر شد که حمید کریمی، از کنار آن گذر کرد 
و حالا هم دست به یک فقره پلشتی دیگر زده اند تا شاید 
گرچه  بپاشند.  بر چشم خورشید، خاک  به زعم خویش 
این بار تیرشان خطا رفته و به قول لسان الغیب، عرض خود 

برده اند و زحمت ما می دارند... اینکه حمید کریمی در قالب 
تشکلی مردم نهاد به نام »مرکز نیکوکاری اصناف و بازاریان 
استان البرز« به بسیج نیروهای خیرخواه و خیراندیش برای 
حل مشکلات و معضلات همشهریانش همت گمارده، 
برای آن جماعت شب پرست گران آمده و طی اطلاعیه ای 
هرگونه ارتباط این نهاد با اتاق اصناف را رد کرده اند تا به زعم 
خودشان بدین شکل، هرگونه ارتباط وی با اصناف و بازاریان 

را دچار وقفه و سکته کنند. واقعا که زهی خیال باطل! 
اولا؛ در بحبوحۀ گسترش قارچ گونۀ »ابرشرکت«هایِ ظاهرا 
منتسب به امور خیریه)و مداخله گر در سیستم پولشویی، 
درواقع!( و بدنامی تأسف انگیز بسیاری از آن ها و به تبع، 
بدبینیِ فرهنگ عامه نسبت بدان ها، حمید کریمی نامی، 

که  شده  پیدا  سال ها،  این  همۀ  در  تک و تنها  چنانچه 
در امور خیریه شهرۀ آفاق هست و از این حیث، از موردِ 
اعتمادترین و پاکدست ترین افرادِ استان به حساب می آید؛ 
او کمافی السابق پیش قدم شده تا با راه اندازیِ کمپینی، 
نیکوکارانِ اصناف و بازاریانِ استان را گردهم آورد تا پروسۀ 
کند.  پیدا  افزایش  و  تسریع  از حاجتمندان،  دستگیری 
پرسش اینجاست: در این رخداد، چه مسئلۀ نامیمونی 
رخ داده که آقایان را خوش نیامده و اینچنین سراسیمه به 
تکاپو افتاده اند تا »خدای نکرده«! جامۀ کارِ خیرِ واقعی را از 

تنِ خویش بزدایند!؟
دوما؛ حمید کریمی ارتباطش با اصناف و مردم از جنس 
رئیس و مرئوس نبوده و نیست که با چنین بیانیه و 
و  بپاشد؛  هم  از  اطلاعیه هایی 
تشکل  این  که  شد  بهتر  چه 
مردم نهادی که اساسش بر فتوت 
بنا  دستگیری  و  جوانمردی  و 
اصناف  اتاق  نام  کنار  در  شده 
قرار نگیرد، که می دانیم پس از 
رفتنِ حمید کریمی چگونه مرکز 
زدوبندهای مشکوک، بخصوص 
در عصر بلیۀ کرونا شده و صدای اصناف مختلف را بویژه 
بخاطر وضع قوانین سلیقه ای درخصوص باز بودن یا نبودنِ 
صنوف مختلف در جریان قرنطینه های بهداشتی، به آسمانِ 

هفتم رسانده! 
سوما؛ با اینکه می دانیم اطلاعیۀ اتاق اصناف درخصوص 
عدم ارتباط میان تشکل »مرکز نیکوکاری اصناف و بازاریان 
استان البرز« و اتاق بازرگانی البرز با کدام نیت خبیثانه صادر 
شده، اما شاکریم که دیگر بر همگان روشن شد اگر کار 
خیری از سمت اصناف سر می زند باعث و بانی اش کیست 
و کار نیکِ مردِ نیک روزگارِ ما، حمید کریمی و دوستان و 
دوستدارانش به پای عده ای مخنث در فلان اداره و  رؤسای 

پشتِ میزنشین نوشته نخواهد شد.

اعلام برائتِ »اتاقِ اصناق« از کار خِیر؛

عرض خود می برید و زحمت ما می دارید! 

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول

ابتدا با هزار دوز و کلک از تصدی مجدد ایشان بر کرسی ریاست اصناف جلوگیری کردند، که آن 
خود اسباب تنش ها و کشمکش های بسیاری در سطح شهر شد که حمید کریمی، از کنار آن گذر کرد و 

حالا هم دست به یک فقره پلشتی دیگر زده اند تا شاید به زعم خویش بر چشم خورشید، خاک بپاشند. گرچه 
این بار تیرشان خطا رفته و به قول لسان الغیب، عرض خود برده اند و زحمت ما می دارند...
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اجتماعی

بازرگانیارتباطات عمران و اشتغال

عیسی زارع پور با اشاره به ارائه نظرات این وزارتخانه به مجلس شورای اسلامی 
درباره طرح صیانت گفت: ما نظراتمان را به کمیسیون ویژه ارائه کردیم؛ نگرانی های 
متخصصین و کسب وکارها را برطرف کرده و در عین حال چارچوب های لازم را برای 
شفاف شدن فضا پیش بینی کردیم و اکنون به اختیارات کمیسیون ویژه بستگی 
دارد که این نظرات کارشناسی را در نظر بگیرد یا روند قبلی را ادامه دهد. این طرح 
وزارت ارتباطات نسبت به نسخه ۲۶ تیرماه مناسب تر است اما درنهایت نمایندگان 
مجلس درباره آن تصمیم گیری می کنند.وی  درباره اصلاح تعرفه های مخابراتی و برنامه 
مخابرات برای صرف این درآمد در حوزه فیبر نوری بیان کرد: اصلاح تعرفه ها در مسیر 
تصویب است و تاکنون یک مرحله در کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات طی شده، 
اما هنوز تصویب نهایی نشده و مراجع دیگری نیز باید آن را تصویب کنند. شرکت 
مخابرات نیز باید تضمین دهد که حداقل سالی یک میلیون پورت فیبر نوری در کشور 
راه اندازی کند، بدین صورت که یا سیم مسی های موجود به فیبر نوری تبدیل شود 
یا در نقاطی که اصلا ارتباطی وجود ندارد، فیبر نوری راه اندازی کند.وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات با بیان اینکه تعرفه اینترنت ثابت، طبق قانون مجلس امسال افزایشی 
نخواهد داشت، گفت: ما برای افزایش کیفیت تلاش می کنیم، کما اینکه در دو هفته 
گذشته وضعیت پهنای باند بین الملل را ترمیم کردیم، اما در ۱۰ سال گذشته در حوزه 

اینترنت ثابت در کشور اتفاقی نیفتاده است. 

سخنگوی گمرک با اشاره به بستن شدن مرزهای زمینی مسافری با کشورهای 
همسایه از روز شنبه و به مدت ۱۵ روز، از بلامانع بودن فعالیت های تجاری خبر 
داد. روح الله لطیفی با اشاره به ابلاغیه ستاد ملی مبارزه با کرونا و وزارت کشور، 
اظهار داشت: برای پیشگیری از شیوع نوع جهش یافته ویروس کرونا با عنوان 
»اومیکرون«، مرزهای زمینی در بخش مسافری با کشورهای همسایه از روز 

شنبه چهارم دی ماه به مدت ۱۵ روز بسته خواهد شد.
عراق،  ترکیه،  زمینی  مرزهای  در  مسافر  تردد  محدودیت  کرد:  تصریح  وی 
افغانستان، جمهوری آذربایجان، پاکستان، ارمنستان قطعی شده  است و به 
مدت دو هفته ادامه خواهد داشت. سخنگوی گمرک ایران با بیان اینکه تردد 
مسافر در این مرزها تحت شرایط خاص خواهد بود، تاکید کرد: افراد دارای مجوز 
اقامت دائم، تحصیل، درمان و تجارت می  توانند در مدت تعیین شده در این 
مرزها تردد داشته باشند و همچنین خانواده های دیپلمات از این ممنوعیت 
تردد مستثنی هستند. به گفته وی، تبادل مسافر در مرزهای زمینی با کشور 
با محدودیت مواجه صد و این  ابتدای شیوع ویروس کرونا  از  ترکمنستان 
روند همچنان ادامه دارد.سخنگوی گمرک ایران تاکید کرد: مرز ایران با تمام 
کشورهای همسایه در بخش تجاری فعال است و بدون هیچ اعمال محدودیتی، 

ناوگان باری طبق روال گذشته تردد خواهند داشت.

محمد محمدی بخش رییس سازمان هواپیمایی کشوری در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه با توجه به شناسایی سویه جدید ویروس کرونا به نام امیکرون در 
ایران آیا محدودیت ها و ممنوعیت های جدیدی برای پروازهای داخلی و خارجی 
ابلاغ شده است یا خیر، اظهار کرد: تاکنون پروتکل جدیدی که ممنوعیت ها و 
محدودیت ها پروازهای داخلی و خارجی را افزایش دهد، از سوی وزارت بهداشت 

درمان و آموزش پزشکی  یا ستاد ملی مقابله با کرونا به ما ابلاغ نشده است.
وی افزود: البته اخیراً ستاد ملی مقابله با کرونا دستورالعمل جدیدی را برای 
تشدید اقدامات پیشگیرانه و کنترلی اعلام کرده که اگر مسافری مشکوک به 
کرونا بود و تست منفی PCR یا کارت واکسن نداشت آن را به آزمایشگاه های 
مرجع معرفی کنیم. این دستورالعمل چهارشنبه هفته گذشته به همه مبادی و 
فرودگاه ها اعلام شد و بر اجرای درست و دقیق آن نظارت می کنیم. اگر مسافران 
تست منفی بسیار و کارت واکسن که در آن هر دو دز دریافتی آن ها شده باشد 
را در اختیار داشته باشند، هیچ مشکل و محدودیتی برای پروازهای مسافری 
ندارند. محمدی بخش تاکید کرد: البته در روند غربالگری، مسافرانی که از نظر 
علائم بالینی مشکوک به ویروس کرونا باشند نیز تحت این کنترل های قرار 
می گیرند و آزمایشگاه های مرجع را بر اساس دستورالعمل جدید ابلاغ شده به  

همه فرودگاه های کشور اعلام کرده ایم.

»وزیر ارتباطات« تاکید کرد:

اینترنت امسال 
گران نمی شود

»سخنگوی گمرک« خبر داد:

محدودیت تردد مرزهای زمینی
 با شیوع »اومیکرون«

»رییس سازمان هواپیمایی کشوری« مطرح کرد::

ورود امیکرون ربطی 
به پروازها ندارد

بانک، بیمه و بورس

نرخ سود سپرده رعایت شود؛

»بانک مرکزی« اولتیماتوم داد
به  متهم می شوند،  در سود  تخلف  به  بانک ها  همواره 
و  پول  شورای  مصوبات  معمولا  آن ها  که  صورت  این 
اعتبار درباره سود سپرده ها و تسهیلات را دور می زدند و 
سودهای بالاتر از نرخ های مصوب دریافت می کنند. در 
طول سال های گذشته سعی شده است تا با این تخلف 
بانک ها برخورد شود اما متاسفانه تاکنون کارساز نبوده 

است.
و  بانک ها  به  بخشنامه ای  در  مرکزی  بانک  اکنون 
مصوبات  اساس  بر  که  کرد  اعلام  اعتباری  موسسات 
هزار و دویست و نود و هفتمین جلسه شورای پول و 
اعتبار نرخ سود علی الحساب سپرده های سرمایه گذاری 
مدت دار ما بین ۱۰ تا ۱۸ درصد تعیین شده و اجرای 
دقیق آن علاوه بر آن که طی بخشنامه ای در بهمن ماه 
سال گذشته مورد تاکید قرار گرفته در جلسات ریاست 
کل بانک مرکزی با مدیران بانکی کشور نیز تصریح شده 

است.
بانک مرکزی یادآور شده که بررسی های به عمل آمده 
الحساب  علی  سود  نرخ های  که  است  آن  از  حاکی 
پرداختی به سپرده های سرمایه گذاری مدت دار اشخاص 
سوی  از  سرمایه گذاری  صندوق های  علی الخصوص  و 
برخی از بانک ها و موسسات اعتباری رعایت نمی شود، 
به طوری که با استفاده از روش های متفاوت، نرخ سود 
موثر سپرده ها فراتر از موارد مصرح در ضوابط ابلاغی بانک 

مرکزی است.
خود،  جدید  در  بخشنامه  مرکزی  بانک  اساس  این  بر 
مدیران عامل و اعضای هیئت مدیره بانک ها و موسسات 
اعتباری را مسئول مستقیم اجرای دقیق این بخشنامه 
معرفی کرده و از آنها خواسته اقدامات اصلاحی لازم را 

به عمل آورند.

یادداشت

حکایتِ طرح درج قیمت روی کالاها؛ 

از خلأ اطلاع رسانی تا کنترل قیمت ها و افزایش قدرت خرید مردم

دسترسی آسان با قیمت مناسب به کالاهای اساسی یکی 
از مطالبات به حق و انتظارات مهم مردم از دولت است. 
انتظاری که برآورده ساختن آن در شرایط جنگ اقتصادی، 
تحریم و تورم، کار آسانی نیست. مهم ترین کانون برنامه 
تنظیم بازار در دولت سیزدهم، اعمال قیمت دستوری در 
بخش هایی از زنجیره تولید مواد غذایی خواهد بود و نقطه 
کانونی تنظیم بازار روی کالاهای اساسی است و تاکید بر 

لزوم اجرای سیاست تثبیت قیمت دارد. 
پیش از این، قیمت کالاها بر اساس سیاست های دولت که 
ناشی از بحث رقابت و تغییر نرخ ارز و دیگر شرایط حاکم 
بر کشور بود، تعیین می شد و از قیمت گذاری تثبیتی خارج 
شده بودیم و موجب بروز تخلفاتی از قبیل گران فروشی، 
برای  نظارتی  مراجع  نظارت های  اعمال  برای  مانع  ایجاد 
قیمت های  اعلام  و  و مرج  بروز هرج  قیمت ها،  کنترل 
مختلف توسط واحدهای متفاوت برای یک کالای مشخص 

و ایجاد ناامنی روانی و از بین رفتن اعتماد عمومی به 
تولیدکنندگان و عرضه کنندگان و کسبه شده بود. 

درج قیمت بر اساس سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
بر ضرورت شفاف سازی، روان سازی نظام قیمت گذاری و 
روزآمدسازی شیوه های نظارت بر بازار و اطلاع رسانی دقیق 
در مورد قیمت کالا به مصرف کنندگان انجام می شود و 

دست دلالان و متخلفان برای اعمال قیمت های غیرواقعی 
و سودجویی را کوتاه خواهد کرد.

این طرح نقش مهمی در کنترل قیمت ها و افزایش قدرت 
خرید مردم و شفافیت زنجیره تولید تا مصرف دارد و در 
نهایت برای تولیدکننده و مصرف کننده سودمند خواهد 

بود. اما مخالفان از ایرادات این طرح  به مشکل موجودی 
کالا در تنظیم بازار اشاره می کنند که دولت برای تنظیم 
بازار باید تولید را اولویت قرار دهد، یعنی تسهیلات با نرخ 

پایین تر ارائه کند و تامین مواد اولیه را تسهیل نماید.
در شرایطی که اکثر کالاها مشمول قیمت گذاری تثبیتی 
نیستند و سایر هزینه ها مثل حمل و نقل هم ثبات ندارد، 
باعث می شود واحد صنفی مدام با نرخ های متعدد مواجه 
شود و مصرف کننده را دچار چالش کند، یعنی مصرف 
کننده چگونه می خواهد محاسبه کند که قیمت فروشنده 
منصفانه است یا نه و فروشنده هزاران دلیل برای قیمت 
فروش می آورد و مصرف کننده باید چگونه متوجه شود که 

افزایش قیمت اعمال شده منطقی است یا نه. 
همچنین این طرح در مورد فروشگاه گ های زنجیره ای هم 
تاثیر چندانی ندارد، چرا که این فروشگاه ها نیز برای جذب 
مشتری به جای کلمه تخفیف از کلمه جایزه استفاده 
می کنند تا به تخفیف های فیک و غیرواقعی خود در 

گذشته ادامه دهند. 
بنابراین منطقی تر این بود که از طریق رسانه ها نحوه درج 
قیمت و نحوه محاسبه آن آموزش داده می شد تا مصرف 
کننده بداند کالای خود را با چند درصد سود می خرد و 
همچنین باید یک اطلاع رسانی دقیق در این مورد صورت 
می گرفت تا ابهامات موجود از بین برود و سازوکار این 

طرح برای مردم و بازرسان دقیق و شفاف باشد.

این طرح نقش مهمی در کنترل قیمت ها و افزایش قدرت خرید مردم و شفافیت زنجیره تولید تا مصرف دارد و در نهایت برای 
تولیدکننده و مصرف کننده سودمند خواهد بود. اما مخالفان از ایرادات این طرح  به مشکل موجودی کالا در تنظیم بازار اشاره می کنند که 

دولت برای تنظیم بازار باید تولید را اولویت قرار دهد، یعنی تسهیلات با نرخ پایین تر ارائه کند و تامین مواد اولیه را تسهیل نماید.

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »فرهاد سرحدی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
ماسک های فانتزی تاثیری بر امُیکرون ندارند!

شبکه خبری CNN نوشت: کارشناسان بهداشتی با توجه به شیوع سویه اومیکرون اعلام کردند ماسک های فانتزی و 
پارچه ای تاثیری در پیش گیری از ابتلا به انواع سویه های ویروس کرونا ندارند. ماسک های پارچه ای قادرند تنها ٪۷۵ 
از ذرات معلق در هوا را جذب کنند، درحالیکه یک ماسک N۹۵ که بدرستی بر روی صورت قرار گرفته باشد، بنابر اعلام 

اداره »امنیت و سلامت مشاغل« آمریکا قادر است تا ۹۵٪ از ذرات معلق در فضا را جذب کند.

»استاندار لرستان« مطرح کرد:

آمار مبتلایان به کرونا در لرستان روند کاهشی دارد

»استاندار خوزستان« خبر داد:

مرزهای زمینی و دریایی  بسته شد

استاندار لرستان اعلام کرد که، آمار مبتلایان و مرگ ومیر 
ناشی از کرونا در استان با کاهش قابل ملاحظه ای مواجه شده 
که حاصل همکاری مردم در رعایت پروتکل های بهداشتی و 

تلاش های مجموعه کادر درمان استان است.
فرهاد زیویار روز شنبه در جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا 

تصریح کرد: طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی به لحاظ 
رنگ بندی بیماری کرونا، به غیر از شهرستان پلدختر که 

در وضعیت زرد قرار دارد، سایر نقاط استان آبی 
هستند که از روند مطلوب مهار بیماری 
به  اشاره  با  دارد. وی  استان حکایت  در 
در  ریشه  استان  مطلوب  شرایط  اینکه 
رعایت پروتکل های بهداشتی و انجام 
واکسیناسیون دارد، تصریح کرد: در بحث 
حدود  تاکنون  عمومی  واکسیناسیون 

نوبت  درصد   ۱/۸۶
 ۸/۷۰ و  اول 
نوبت  درصد 
واکسن  دوم 

خود را تزریق کرده اند و استقبال خوبی نیز از تزریق نوبت 
سوم وجود دارد . استاندار لرستان ایجاد پایگاههای سیار تزریق 
واکسن را از اقدامات اثرگذار دانشگاه علوم پزشکی استان ذکر 
کرد و گفت: طی روزهای اخیر آمار واکسیناسیون در لرستان به 
واسطه ایجاد مراکز ثابت و سیار تزریق واکسن، به حدود ۱۲ الی 
۱۵ هزار نوبت تزریق در روز رسیده که نسبت به گذشته رشد 
چشمگیری داشته است.  به گفته وی اجرای فاز سوم 
طرح هوشمند واکسیناسیون سراسری از مهمترین 
موارد مطرح شده در جلسه امروز ستاد ملی کرونا 
بود که رئیس جمهور بر فراهم سازی شرایط و 

اجرای دقیق این طرح تاکید کرد. 
وی افزود: موضوع فعال سازی مجدد طرح 
روند  با هدف تسریع در  شهید سلیمانی 
واکسیناسیون در سطح کشور ابلاغ گردید 
که در لرستان نیز با همکاری 
دانشگاه علوم پزشکی با 
جدیت پیگیری خواهد 

شد.

صادق خلیلیان استاندار خوزستان روز شنبه در نشست 
ستاد کرونا خوزستان که در محل استانداری برگزار شد، 
گفت: از روز چهارم دی ماه به مدت ۱۵ روز هیچ گونه 
تردد مسافری از مرز های زمینی و دریایی خوزستان به جز 
برای گروه های هفتگانه صورت نمی گیرد. تردد مسافر از 
فرودگاه های خوزستان با رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
آزاد است به شرطی که مسافران ۲ دُز واکسن زده باشند یا 

تست منفی پی سی آر ارایه نمایند.
استاندار خوزستان با اشاره به ایجاد محدودیت برای برگزاری 

هر گونه تجمع در استان گفت: شیوه نامه های بهداشتی 
باید در مراکز شلوغ مانند رستوران ها و پاساژ ها رعایت شود.

خلیلیان از مردم استان خواست خطر سویه امُیکرون را 
جدی گرفته و با رعایت دقیق شیوه نامه های بهداشتی مانع 
شیوع مجدد کرونا در خوزستان شوند. علاوه بر پوشش دُز 
دوم باید تزریق دُز سوم واکسن را جدی بگیریم تا ۹۰ درصد 

جامعه در مقابل این سویه جدید ایمنی داشته باشیم.
خلیلیان گفت: رعایت شیوه نامه های بهداشتی بیش از 
واکسیناسیون اهمیت دارد و می تواند مصونیت بالایی را 

در جامعه ایجاد کند همچنین از بروز مرگ و میر گسترده 
ناشی از کرونا جلوگیری می کند.

روند  افزایش  راستای  در  خواست  فرمانداران  از  وی 
واکسیناسیون و رعایت شیوه نامه های بهداشتی بیشتر 
تلاش کنند چرا که این موضوع در ارزشیابی فعالیت آن ها 

لحاظ می شود.
از  مختلف  ارگان های  و  از شرکت ها  خوزستان  استاندار 
جمله شرکت فولاد خوزستان که در راستای مقابله با کرونا 

مشارکت و همکاری داشتند قدردانی کرد.

بوشهر

»فرمانده مرزبانی استان بوشهر« خبر داد:

بیش از 5 میلیارد تومان کالای 
قاچاق در استان بوشهر کشف شد

سرهنگ یدالله شرفی با بیان اینکه مقابله با قاچاق کالا، مواد 
مخدر و تخلف اقتصادی در اولویت برنامه های نیروی انتظامی 
دریایی خلیج فارس و  تمام مرزهای  اظهار داشت:  دارد  قرار 
سواحل استان بوشهر به صورت شبانه روزی تحت رصد و پایش 

نیروهای مرزبانی قرار دارد.
وی باتأکید بر برخورد قاطع با متخلفان در عرصه ورود و خروج 
کالاهای بدون هویت قانونی و گمرکی افزود: تجهیزات شناور 
مرزبانی استان بوشهر ارتقا یافته و امکان نیروهای مرزبانی در 

تمامی اعماق خلیج فارس فراهم است.
فرمانده مرزبانی استان بوشهر از شناسایی و توقیف شناور 
حامل کالای قاچاق در مرز دریایی خلیج فارس استان خبر داد 
و بیان کرد: با رصد و اشراف اطلاعاتی و عملیات هدفمند 3 
فروند شناور حامل کالای قاچاق در حوزه دریایی بوشهر و گناوه 

شناسایی و توقیف شد.
شرفی با اشاره به کشف انواع تجهیزات منزل و مواد خوراکی 
قاچاق از 3 شناور یاد شده تصریح کرد: محموله این 3 شناور 
چای، لوازم برقی خانگی و آشپزخانه، انواع ابزار، لوازم آرایشی 
و بهداشتی، پوشاک و دیگر تجهیزات قاچاق بود که توقیف 

شد.
وی ارزش محموله قاچاق این سه فروند شناور را افزون بر 5.1 
میلیارد تومان دانست و بیان کرد: در این رابطه شش نفر متهم 

دستگیر و تحویل مقامات قضایی استان بوشهر شد.

لرستان

خوزستان

البرزهرمزگانچهارمحال و بختیاری

علی شعبانی اظهار داشت: متأسفانه بعضی اشخاص در بیرون از محدوده شهر و در 
برابر چشم مدیران این بخش اراضی کشاورزی را تسطیح و فنس کشی کرده اند که در 
این حوزه باید از عدم انجام اقدامات پیشگیرانه توسط دستگاه های مسئول انتقاد کرد.
وی با اشاره به نقش ترک فعل مدیران در بعضی از تغییرکاربری های غیرمجاز 
زمین های کشاورزی استان اضافه کرد: با وجود اعلام دادگاه عمومی بخش برخی از 
این مسئولان به موقع برای مقابله با این تغییرکاربری ها و در طرح دعوای حقوقی 
ترک فعل داشته اند که بی تردید بر علیه چنین مدیرانی پرونده قضایی تشکیل 

خواهیم داد.
شعبانی بر لزوم اجرای دقیق قوانین و مقررات تأکید کرد و گفت: نباید اجرای قانون 
به خاطر مصلحت اندیشی های جناحی و حزبی کنار گذاشته و با آن سلیقه ای برخورد 
شود؛ چرا که در این صورت همه زیانکار می شوند. بنابراین اجرای درست و دقیق قانون 

برای همه از جمله مردم و مسئولان باید فصل الخطاب باشد.
رئیس کل دادگستری استان قزوین در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
ضرورت حضور مدیران و مسئولان میان مردم گفت: اگر مشکلات و معضلات مردم 
به صورت مستقیم توسط مسئولان لمس شود، گره گشایی از آنها سریع تر انجام 

خواهد شد.

رییس یگان حفاظت از اراضی ملی، دولتی و اجراییات سازمان منطقه آزاد قشم از رفع 
تصرف 30 قطعه زمین به مساحت 53 هزار و 889 متر مربع از اراضی خالصه واقع 
در 6 روستای جزیره قشم از سوی این یگان خبر داد. مصطفی مازندرانی رییس یگان 
حفاظت از اراضی ملی و دولتی و اجراییات منطقه آزاد قشم صبح روز شنبه با اعلام 
خبر رفع تصرفی از  ۳۰ قطعه زمین، ارزش تقریبی این قطعات زمین رفع تصرف شده را 
جمعا ۷۲۲ میلیارد و ۸۹۰ میلیون ریال اعلام کرد و گفت: رفع تصرف همه  این اراضی 
وفق دستور دادستان دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان قشم انجام شد. رییس یگان 
حفاظت از اراضی ملی، دولتی و اجراییات سازمان منطقه آزاد قشم بیشترین اراضی 
رفع تصرف شده را در میان این شش روستا واقع در روستای تورگان با ۲۵هزار و ۵۴۰ 
مترمربع اعلام کرد و افزود: این اراضی خالصه در قالب ۸ قطعه به ارزش ۵۱۰ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون ریال با همکاری مامورین پلیس امنیت اقتصادی قشم و با تخریب پی 
سنگی رفع تصرف شد. مازندرانی با تاکید بر تداوم این این گونه اقدامات برای احقاق 
حقوق مردم جزیره از حمایت های قانونی امید مهدوی مجد دادستان دادسرای عمومی 
و انقلاب شهرستان قشم و همچنین از فرماندهی نیروی انتظامی و فرماندهی دریابانی 
این شهرستان و سایرمسئولینی که در این امر با یگان حفاظت از اراضی ملی، دولتی و 

اجراییات سازمان منطقه آزاد قشم همکاری داشته اند، قدردانی کرد.

مجتبی عبداللهی، استاندار البرز، گفت: به تصمیم گیری براساس خردجمعی و استفاده 
از ظرفیت های فکری، پژوهشی و مطالعاتی صاحب نظران قائل هستم. کشور در شرایط 
کنونی از بهترین شرایط اتحاد و همدلی بین سران قوا برای حل مشکلات و کسب 
رضایتمندی مردم برخوردار است و ما بعنوان کارگزاران نظام و خدمتگزاران مردم باید از 

این فضا برای نیل به اهداف توسعه ای استان بهره برداری کنیم.
عبداللهی با اشاره به اینکه بر این باور هستم که حل معضلات اجتماعی در حوزه ارتقا 
زیرساخت های فرهنگی نیز تاثیر بسزایی دارد، تصریح کرد: از سوی دیگر بخش بزرگی 
از مشکلات و دغدغه های مردم از اقتصاد نشات می گیرد از این رو باید در این زمینه 
نیز در ابعاد استانی برنامه ریزی و اقدام کنیم و در سطح کلان نیز پیگیری های لازم را 

داشته باشیم.
عبداللهی با اشاره به روند انتصابات در استان، گفت: به افراد فرصت می دهم تا کارآمدی 
و تخصص خود را اثبات کنند چراکه استان برنامه های عقب مانده بسیاری دارد که برای 

تحقق آنها به نیروهای شایسته، توانمند، متخصص، انقلابی و جهادی نیاز دارد.
وی افزود: قرار نیست که تمام زمان مدیریتم در استان را به عزل و نصب مدیران بپردازم 
بنابراین باید انتصاب و انتخابی را داشته باشم که بتوانم با کمک آنها افق توسعه ای 
۵۰ ساله استان را در کنار برنامه ریزی ها و اقدامات میان مدت و کوتاه مدت دنبال کنم.

»رییس یگان حفاظت از اراضی سازمان منطقه آزاد قشم«:

رفع تصرف ۷۲۳ میلیارد ریالی
 اراضی ملی در قشم

»استاندار البرز« مطرح کرد:

انتصابات بر اساس معیار و سنجش 
توانایی افراد خواهد بود

»رئیس کل دادگستری قزوین«: 

تشکیل پرونده برای مسئولان تارک 
فعل در تغییرکاربری های غیرمجاز

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
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فرهنگی

کتاب و ادبیاترادیو و تلویزیونگردشگری

حرمت الله رفیعی ـ رییس هیأت مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی 
و جهانگردی ایران ـ پس از جلسه فوری با معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی در اعتراض به مصوبه جدید ستاد ملی کرونا و دستورالعمل 
وزارت کشور که بدون نظر مشورتی متولیان، فعالان و کارشناسان گردشگری صادر شده 
است، اظهار کرد: این مصوبه قرار بود از امروز شنبه ۴ دی ماه اجرا شود، اما به محض 
ابلاغ، از روز چهارشنبه اول دی ماه و در برخی مبادی ورودی و مرزهای کشور از روز ۳۰ 
آذرماه اجرا شده و از ورود گردشگران به ایران جلوگیری شده است. گردشگری عامل 
اصلی شیوع ویروس کرونا نبوده و نیست، به ویژه آن که از مجرای قانونی و کنترل شده 
انجام شود.  او نسبت به صدور بدون هماهنگی و اجرای آنی این مصوبه هم معترض 
شد و گفت: چطور می شود یک شبه برای مردمی که از قبل برنامه ریزی کرده اند، تصمیم 
بگیرند!؟ کشور خود ما به این گردشگران ویزا داده است، آن فرد بلیت خریده و تا لب مرز 
آمده، بعد اجازه ورود به او داده نشده است. این مصوبه اساسا اشتباه است و به کشور 
دوباره ضرر و زیان وارد می کند و عامل بی اعتمادی می شود، چه کسی قرار است خسارت 
آن گردشگران و جواب این بی اعتمادی را بدهد؟ همین طوری در بلوک غرب نسبت به 
ایران هجمه و ایران هراسی وجود دارد، با این تصمیم ها و دستورها این بی اعتمادی 

تشدید می شود. این بخشنامۀ غیرکارشناسی فقط فضای عمومی را ملتهب می کند.

حسن نجاریان تهیه کننده جشن سربرون، با اعلام این که تصویربرداری دو روز 
پیش به اتمام رسیده، اظهار داشت: آخرین لوکیشن اصلی جشن سربرون، شهرک 
غزالی بود و پس از آن حدود پنج روز در بیابان های خاوران مشغول کار شدیم و 
سکانس های جنگ سایه سر را ضبط کردیم. الان درگیر مراحل پس از تصویربرداری 

هستیم و باید با گروه های مختلف تسویه حساب مالی کنیم.
وی با بیان این نکته که جلوه های ویژه سریال خیلی زیاد و زمان بر است، افزود: 
احتمالا این مرحله حدود دو سه ماه طول بکشد. با توجه به این که سریال ما عید 
و ماه رمضان پخش نمی شود، شاید خرداد سال آینده به آنتن برسد. البته هنوز زمان 
پخش آن قطعی نشده است. تهیه کننده جشن سربرون افزود: این سریال را با شرایط 
بسیار سخت کرونایی توانستیم تمام کنیم. این اثر دو بار برای کرونا، یک بار برای 
آسیب دیدگی بازیگر اصلی و یک بار به خاطر مسائل مالی متوقف شد. امیدوارم 

سریالی باشد که ارزنده محسوب شود و خستگی از تن همه عوامل همه دربیاید.
نجاریان با اشاره به نکته ای درباره بودجه صداوسیما، تاکید کرد: جمله ای از من درباره 
افزایش بودجه ۵۶ درصدی صداوسیما نقل شده که منجر به سوء تفاهم شده است. 
من توضیح دادم که جزو مدیران سازمان صداوسیما نیستم و آنها باید تصمیم بگیرند. 

نظر من این است که بهتر است با این بودجه کارهای نمایشی را قوت بدهند.

نتایج پژوهش های موسسه تحقیقاتی بوک اسکن نشان می دهد ناشران، نویسندگان، 
کتابفروشان و دانشگاهیان جایزه کتاب بوکر را مهمترین جایزه ادبی جهان می دانند. 
این بدان معناست که جایزه بوکر از جوایز معتبری چون پولیتزر در نزد اهالی کتاب و 
ادبیات اهمیت و ارزش بالاتری دارد. این پژوهش که اولین بار تابستان ۲۰۲۰ انجام 
و تابستان ۲۰۲۱ تکرار شد، نشان داد بوکر و پولیتزر معروف ترین جوایز ادبی نزد ناشران 
و نویسندگان هستند و پس از آنها، از حیث اهمیت و اعتباری، جوایزی چون کاستا، 
جایزه کتاب بریتانیا، جایزه ادبیات داستانی زنان در انگلیس و جایزه کتاب ملی و جایزه 
نیوبری در آمریکا قرار دارند. جایزه ادبی بوکر پیش از این به نام بوکر مک کانل طی سال 
های ۱۹۶۹ تا ۲۰۰۱ و طی سال های ۲۰۰۲ تا ۲۰۱۹ به نام جایزه من بوکر شناخته می شد. 
این جایزه هر سال به بهترین رمان اصلی نوشته شده به زبان انگلیسی و چاپ شده در 
انگلیس اهدا می شود. نویسندگان شهروند کشورهای همسود )اتحادیه ای متشکل از 
۵۳ کشور( به علاوه ایرلند، آفریقای جنوبی و بعدها زیمبابوه در سال های اول تا سال 
۲۰۱۴ واجد شرایط دریافت این جایزه بودند، در ادامه به هر رمانی که به زبان انگلیسی 
نوشته شده باشد، گسترش یافت. روند انتخاب برنده جایزه با تشکیل یک کمیته 
مشورتی شامل یک نویسنده، دو ناشر، یک نماینده ادبی، یک کتابفروش، یک کتابدار و 

یک رئیس منتصب بنیاد جایزه بوکر آغاز می شود.

پایان تصویربرداری
 »جشن سربرون«

جایزه بوکر از پولیتزر و دیگر
 جوایز کتاب مهم تر است

گردشگران خارجی پشت
 مرزهای ایران ماندند

اختراع ریه آهنی برای بیماران کرونایی!
دانشمندان نسخه جدیدی از ریه آهنی را برای کمک به عمل تنفس در بیماران کرونایی ابداع کردند. 
بیماران کرونایی با استفاده از این دستگاه از به کارگیری دستگاه تنفس مصنوعی بی نیاز می شوند، این 
دستگاه که »اکسووِلنت« نام دارد، با ایجاد فشار منفی در محیط خارج بدن، به ریه ها امکان تنفس 

طبیعی می دهد.

سینما و تئاتر

نمایش »مجبوریم« در موزه 
هنرهای زیبای هیوستون

در  درمیشیان  رضا  ساخته  »مجبوریم«  سینمایی  فیلم 
زیبای  هنرهای  موزه  در  خود  جهانی  حضور  تازه ترین 

هیوستون آمریکا به نمایش درخواهد آمد. 
موزه  در  ایرانی  فیلم های  جشنواره  نهمین  و  بیست 
برگزار  بهمن  تا ۳  از ۱  آمریکا  زیبای هیوستون  هنرهای 
مجبوریم  آمد.  درخواهد  نمایش  به  مجبوریم  آن  در  و 
تاکنون برنده چهار جایزه بین المللی بهترین فیلم از نگاه 
تماشاگران فستیوال »چینه چیتا« هلند، برنده جایزه اصلی 
جایزه  و  تماشاگران  فیلم  بهترین  جایزه  فیلم،  بهترین 
بهترین فیلم هیات داوری نتپک ) شبکه ارتقای سینمای 

آسیاوپاسیفیک( فستیوال آسیاتیکای رم شده است. 
(، عبدالله اسکندری) طراح گریم(،  کیهان کلهر)موسیقی 
هایده صفی یاری )تدوین(، محمد رضا دلپاک )طراحی و 
ترکیب صدا(، نظام الدین کیایی )صدابردار(، آیین ایرانی 
)فیلم بردار(، گلناز گلشن )طراح لباس(، امیرحسین حداد ) 
طراح صحنه(، فواد بوربور )مدیر تولید(، فرید ناظر فصیحی 
)جلوه های ویژه بصری(، حمیدرضا غفارزاده  )دستیار اول 
کارگردان(، میناسنگ سفیدی )برنامه ریز( و نوشین جعفری 
)عکاس( از عواملی هستند که درمیشیان رادر تولیدفیلم 
همراهی کرده اند. فاطمه معتمدآریا، نگار جواهریان، پارسا 
پیروزفر، بهمن فرمان آرا، پردیس احمدیه، مجتبی پیرزاده، 
بابک کریمی، همایون ارشادی، پریوش نظریه، رضا بهبودی، 
احمد حامد، مریم بوبانی، راموناه شاه، هوشنگ قوانلو، مسیح 
کاظمی، سپیده علی محمدی، غزل شجاعی، خورشید چراغی 
این  بازیگر  علو  ژاله  و  بختیاری  رویا  نصرتی،  مهدی  پور، 
فیلم سینمایی هستند. پخش کننده بین المللی مجبوریم  
محمداطبایی )مستقل های ایرانی( و تهیه کننده آن رضا 

دُرمیشیان است.

سینمای جهان

»مرد عنکبوتی« در آستانه میلیاردی شدن
کمپانی سونی اعلام کرد که فروش قسمت جدید فیلم »مرد 
عنکبوتی« به زودی از مرز یک میلیارد دلار خواهد گذشت. 
»مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست« جدیدترین قسمت 
از سری فیلم های »مرد عنکبوتی« تاکنون به فروش ۸۷۶ 
میلیون دلاری دست یافته و پیش بینی می شود امروز )۲۵ 
دسامبر، ۴ دی( و همزمان با ایام کریسمس فروش جهانی 

خود را از مرز یک میلیارد دلار عبور دهد. 
محصصول کمپانی سونی و استودیو مارول این دستاورد 
بزرگ در گیشه را تنها در ۱۱ روز و در حالی کسب کرده که 
جهان در مواجهه با سویه امُیکرون ویروس کروناست که 
بار دیگر سالن های سینما در برخی نقاط جهان را تحت 

تاثیر قرار داده است. 
»مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست« تنها فیلم سال ۲۰۲۱ 

خواهد بود که فروش میلیارد دلاری را در گیشه رقم می زند 
و پس از فیلم های »انتقام جویان: آخر بازی« )۵ روز( و 
در کنار »انتقام جویان: جنگ ابدیت«، به دومین فیلم 
پرفروش تاریخ سینما تبدیل شد که در کوتاه ترین زمان به 

فروش میلیارد دلاری می رسد. 
این فیلم تاکنون نزدیک به ۳۶۰ میلیون دلار از فروش خود 
را از محل گیشه آمریکای شمالی کسب کرده است. »مرد 
عنکبوتی: راهی به خانه نیست« به کارگردانی »جان واتس« 
و فیلم نامه ای نوشته مشترک »کریس مک کنا« و »اریک 
سامرز« با بازی مجدد »تام هولاند« در نقش اصلی دنباله 
»مرد عنکبوتی: بازگشت به خانه« )۲۰۱۷( و »مرد عنکبوتی: 
دور از خانه« )۲۰۱۹( و بیست و هفتمین فیلم در دنیای 

سینمایی مارول محسوب می شود.

مهران مدیری تهیه کننده فیلم کوتاه شد

نخستین حضور بین المللی »درمان« در آفریقایی جنوبی

فیلمبرداری فیلم کوتاه »پس از هرگز« به کارگردانی بهناز 
توسلی و تهیه کنندگی مهران مدیری به پایان رسید. روابط 
عمومی این پروژه اعلام کرد که، فیلمبرداری فیلم کوتاه 
پس از هرگز به کارگردانی بهناز توسلی و تهیه کنندگی مهران 

مدیری که هفته گذشته در تهران آغاز شده بود به پایان 
رسید و نخستین عکس از پشت صحنه آن منتشر شد.

این فیلم کوتاه روایتگر داستانی پرابهام و تصاویری عجیب 
است که به قلم سهراب حسینی به نگارش درآمده است و 

هم اکنون مراحل فنی خود را می گذراند.
بردیا مشهودی، مژگان اخلاقی و علیرضا شمس در این 
فیلم به ایفای نقش پرداخته اند. تدوین و انتخاب موسیقی 

این فیلم را نیز مهران مدیری برعهده دارد.

فیلم کوتاه »درمان« برای اولین بار در یک جشنواره خارجی 
آفریقایی  )After Life( کشور  از زندگی  و جشنواره  پس 
جنوبی نمایش داده خواهد شد. در توضیح داستان فیلم 
کوتاه درمان آمده است: دختری که پیش از این تجربه 

سرطان سینه را از سر گذرانده، حالا مادرش را که پس از 
او دچار سرطان شده راهی بیمارستان می کند و تجربیات 

خودش را شب قبل از جراحی به مادر انتقال می دهد. 
فروغ قجابگلی و رزیتا میرانی در این فیلم ایفای نقش 

کرده اند. دیگر عوامل این فیلم کوتاه می توان به تهیه 
عباسی،  گلاره  طرح:  مجری  تیمورتاش،  پژمان  کننده: 
بهرام عمرانی، چهره  فیلمبردار: سام سلیمانی، تدوین: 
پردازی: نجمه لشکری، صدابردار: تامی ایل بیگی، صداگذار: 
پوریا  پوستر:  زاده،  کاظم  رامین  عکاس:  براتی،  مهرداد 

احمدیان اشاره کرد.

خبر
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ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

راه بازگشت استقلال و پرسپولیس به لیگ قهرمانان؛ تشکیل شورای عالی با ریاست ابراهیم رئیسی 
کاظم اولیایی گفت: بالاترین مرجع ورزش که تصمیمات نهایی را می گیرد شورای عالی ورزش است. به ریاست آقای 
رییس جمهور یا معاون ایشان و عضویت 11 وزیر و دو تا رییس فدراسیون و دو کارشناس. این شورا باید تشکیل شود 
و با اختیاراتی که دارد هر تصمیمی که بگیرد  انجام شود. شورای عالی تاکنون تشکیل نشده است. دبیرخانه آن هم 
در اختیار آقای سجادی وزیر محترم است. آقای سجادی باید به آقای رییس جمهور بگوید که این شورا تشکیل شود. 

برای پاسخگویی به اعتراضات نمایندگان مجلس؛

سرانجام آقای »وزیر« فراخوانده شد!
در پی اعتراض حجت الاسلام سیدناصر موسوی لارگانی نماینده 
مردم فلاورجان، رئیس کانون نمایندگان استان اصفهان و عضو 
ارشد فراکسیون ورزش در مجلس شورای اسلامی از عملکر 
وزارت ورزش و جوانان در چهار ماهه گذشته، سید حمید 
به  پاسخگویی  برای  ایران  جوانان  و  ورزش  وزیر   سجادی 
اعتراضات نمایندگان به مجلس شورای اسلامی فراخوانده شد!
در تاکُید بر انتقادات حجت الاسلام سیدناصر موسوی لارگانی 
عضو فراکسیون ورزش مجلس شورای اسلامی، در برخی از 
رسانه ها از عملکرد وزارت ورزش و جوانان ایران انتقاد شده 
و علت عدم حضور شخص وزیر ورزش در جلسه ای که به 
درخواست روُسای فدراسیون ها نسبت به بررسی اساسنامه 
و رفع مشکلات این اساسنامه تشکیل شده بود، به شدت 
اعتراض داشتند، بویژه پس از استعفای جناب علی نژاد که هنوز 
علت عدم جایگزین مهم ترین پست معاونت نامشخص مانده، 

دامنه اعتراضات بالا گرفته است!
اوایل شهریور ماه ۱۴۰۰ سیدحمید سجادی بعنوان گزینه وزیر 
ورزش و جوانان معرفی شد و با کسب ۱۶۳ رأی موافق به 
زمان  از  ماه  انتخاب گردید. حدود چهار  وزیر ورزش  عنوان 
انتخاب وزیر ورزش و جوانان و آغاز کار ایشان در این وزارتخانه 
را  این مسئولیت  که  زمانی  و حدود یک دوازدهم  می گذرد 
بر عهده داشت سپری شده است، ولی وقتی به رخدادهای 
چهارماه ورزش و جوانان نگاه می کنیم، گره های باز نشده ای را 
می بینیم که نه تنها در این مدت گشوده نشده، که سرنخ های 
آنها تبدیل به کلاف های سردرگم شده است، مثل وضعیت 
و  آن  پیرامون  ژیمناستیک و مشکلات حواشی  فدراسیون 
مشکلات باشگاه پرسپولیس که همچنان نامشخص مانده 
است و هنوز حکم صادر نشده و همانگونه که تجربه نشان 
داده وضعیت مدیران نامشخص مدیریت باشگاه ها می تواند 
صدمات جبران ناپذیری وارد کند که تا سال ها بر پیکره آن ها 
مشخص خواهد بود که این بار مشکلات باشگاه پرسپولیس 
را نشانه گرفته و ظاهراً در اداره ورزش وضعیتی برای تعیین 

تکلیف این تیم پرطرفدار کشورمان وجود ندارد!
سوال دیگری که در ذهن خیلی ها وجود دارد این است که  با 
وجود گذشت چهارماه از روی کار آمدن وزیر ورزش و جوانان 
به عنوان چهره ای برآمده از دل ورزش ایران، چرا هنوز تکلیف 
علی نژاد  استعفای جناب  از  بعد  ورزش  مهم ترین معاونت 
روشن نشده است و چرا آقای سجادی هنوز به گزینه نهایی این 
معاونت نرسیده است؟ سوال دیگر اینکه چرا انتخابات بعضی 

از فدراسیون ها برگزار نشده است؟
اوایل آذر ماه ۱۴۰۰ حجت الاسلام و المسلمین سید ناصر 
کانون  رئیس  فلاورجان  مردم  نماینده  لارگانی  موسوی 
نمایندگان استان اصفهان و عضو فراکسیون ورزش شورای 
اسلامی ایران از عملکرد وزیر ورزش در ارتباط با وضعیت فوتبال 
و عدم توجه کافی این وزارتخانه بر روند کاری فدراسیون ها و 
چند مورد دیگر، انتقاداتی جدی کرد و این در حالی است که 
اساسنامه فدراسیون های ورزشی که برای اجرا به فدراسیون ها 
ابلاغ شده از سوی بسیاری از روُسای فدراسیون ها نسبت به 
مشکلات درون فدراسیون اعتراض شده  که با توجه به شدت 
کردند  درخواست  فدراسیون ها  روُسای  اعتراض ها،  گرفتن 
درجلسه ای با حضور وزیر ورزش و جوانان به معرفی مشکلات 
این اساسنامه بپردازند که در نهایت وزارت ورزش و جوانان با 
این درخواست موافقت کرد، اما به جای آقای حمید سجادی 
جناب علی نژاد در جلسه شرکت نمود که طبق گفته بعضی از 
رؤسای فدراسیون ها این جلسه خروجی خاصی نداشته و از 
شواهد امر چنین پیداست که وزارت ورزش و جوانان همچنان 
روی اجرایی کردن اساسنامه ها اصرار دارد!  حال باید دید 
سرنوشت این اساسنامه به کجا ختم می شود و همان طور که 

از قدیم گفته شده، مشت نمونه خروار است؟!  
از وزیر محترم ورزش و جوانان این سئوال را داریم که آیا این 
عملکرد چهار ماهه هم نموداری از مدیریت ورزشی شماست؟ 
آیا بذرهای امیدی که با روی کار آمدن یک وزیر از دل ورزش 

به وزارت ورزش توی قلبمان کاشته شده بود، جوانه نزده پژمرده 
می شود؟! آقای وزیر آیا می توانیم با وضعیتی که پیش آمده 

است به بهبود اوضاع امیدوار باشیم؟
آقای سجادی با وجود رد صلاحیت اینچه درگاهی در مجمع 
درب  پلمب  و  ژیمناستیک  فدراسیون  رئیس  انتخابات 
فدراسیون ژیمناستیک چطور این خانم توانسته فک پلمب 
نماید و با وجود سپری شدن زمان چهار ساله ریاست شان 
همچنان در راسُ فدراسیون ژیمناستیک قرار داشته باشد  و 
بدون نظر موافق مدیر کل ورزش و جوانان استان اصفهان برای 
هیاتُ ژیمناستیک این استان سرپرست منصوب کند که با 
مخالفت و اعتراض جمع کثیری از ورزشیان بویژه پیشکسوتان 
ورزش ژیمناستیک ایران مواجه شده است؟! مضاف براینکه 
انتخابات فدراسیون  تایُید شده برای حضور در  در فهرست 
ژیمناستیک اعلام شد نام زهرا اینچه درگاهی رئیس فدراسیون 

ژیمناستیک در بین اسامی دیده نمی شود.
ثبت نام از کاندیداهای حکم ریاست فدراسیون ژیمناستیک از 
هفتم اردیبهشت ماه آغاز شد و به مدت ۱۰ روز کاری تا ۲۱ 
اردیبهشت ماه ادامه داشت که پس از بررسی کارنامه مدیریتی 
کاندیداها مشخص شد که تنها دو نفر تأیید صلاحیت مدیریتی 
در فدراسیون ژیمناستیک شدا اند آقایان: حبیب نوظهوری(  و 
حامد جولایی کاندیدایی هستند که صلاحیت مدیریتی آن ها 
از سوی وزارت ورزش و جوانان تأیید شده. همچنین نام زهرا 
اینچه درگاهی رئیس فدراسیون ژیمناستیک در لیست تأیید 
شده ها دیده نمی شود، افرادی که صلاحیت مدیریتی آنها تایید 
نشده است می توانند برای تجدید نظر و بررسی مجدد به وزارت 
ورزش و جوانان در خواست دهند، البته در نشست  آقای 
علی نژاد با روُسای فدراسیون های المپیکی گفته شده است، 

اینچه درگاهی با نظر سازمان بازرسی رد صلاحیت شده اند.
با  و جوانان  این نشست جناب علی نژاد معاون ورزش  در 
روسای فدراسیون  های المپیکی و گفت و  گویی که با اصحاب 
رسانه داشته است: ضمن پاسخ به سئوالات متعدد خبرنگاران 
در جواب خبرنگار یکی از رسانه ها که در مورد دلیل رد صلاحیت 
رئيس فدراسیون ژیمناستیک پرسیده بود، خاطرنشان کرد: 
نامه ای از سوی سازمان بازرسی کل کشور دریافت کردیم و 
بر اساس ارزیابی سازمان بازرسی، ایشان را فاقد شرایط تایُید 
صلاحیت مدیریتی تشخیص دادند، لذا ما در حوزه تطبیق 
مدیریتی ایشان را تأیید صلاحیت نکردیم، بلکه بر اساس 
ماده 10 قانون بازرسی کل کشور پیشنهادات بازرسی کل کشور 
برای دستگاه ها الزامی است و ما موظف هستیم به  پیشنهاد 
بازرسی کل کشورعمل کنیم، لذا به پیشنهاد شفاف سازمان 

بازرسی عمل کردیم و ایشان تایُید صلاحیت نشده است.
که  تصور  این  با  رسانه ها  و  افراد  برخی  است  ذکر  به  لازم 
صلاحیت  رد  به  اقدام  خودسرانه  ورزش  وزارت  مسئولین 
این  مدیران  متوجه  را  پراکنده ای  حملات  کرده اند  درگاهی 
مجموعه نمودند که با شفاف سازی از سوی معاونت وقت  
وزیر ورزش مشخص شد، نامه نهاد نظارتی بازرسی کل کشور 

در این باره تاثُیر گذار بوده است.
سجادی  جناب  از  تفسیر  این  با 

می پرسیم بر اساس چه مجوزی، 
تا  گردیده  فراهم  شرایطی 
اینچه درگاهی که ردصلاحیت 
مدیریتی  امور  به  شده 
ژیمناستیک  فدراسیون 
برای  خودسرانه  و  پرداخته 

استان ها  ژیمناستیک  هیاتُ 
سرپرست تعيين می کند؟

و  ورزش  وزیر  احضار  از  بعد  اما 
جوانان به مجلس شورای اسلامی 

تعدادی از نمایندگان مجلس درچند 
تصریح  ورزش  وزیر  از  سئوال 

بودجه  متأسفانه  کردند: 
این  شأن  در  کشتی 

و  پرافتخار  ورزش 

ملی ما نیست، چرا که کشتی به عنوان یک ورزش در کشور 
ما محسوب نمی شود، بلکه به عنوان یک هویت و جزئی از 

ایران است.
مردم  نماینده  لارگانی  موسوی  ناصر  سید  حجت الاسلام 
فلاورجان در مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی از طرح 
سئوال خود به همراه تعدادی از نمایندگان مجلس از سجادی 

وزیر ورزش خبر داد.
وی با اشاره به اینکه 5 سئوال از وزیر مطرح شده است، افزود:  
متأسفانه بودجه کشتی در شأن این ورزش پرافتخار و ملی 
ما نیست، چراکه کشتی به عنوان یک ورزش در کشور ما 
محسوب نمی شود، بلکه به عنوان یک هویت و جزئی از ایران 
است و مانند خیلی از چیزها که به نام ایران ثبت شده است، 

کشتی را نیز در دنیا با نام ایران می شناسند.
متن کامل سئوال نماینده فلاورجان و تعدادی از نمایندگان 

مجلس از وزیر ورزش به شرح زیر است:
۱- علت و نحوه انعقاد قرارداد با شرکت متعلق به رژیم غاصب 
اسرائیل برای کمک داور ویدئویی چیست؟ علی رغم تاکُیدات 
صریح مقام معظم رهبری درباره پروژه نفوذ، چرا در این قرارداد 
به مسائل امنیتی بی توجهی شده است؟  مذاکرات پنهانی 
و در نهایت باز کردن پای عوامل یک شرکت متعلق به رژیم 
صهیونیستی)که قطعیت اصلیت صهیونیستی این شرکت 
به تأیید مراجع مرتبط رسیده است( به میهن مان به منظور 
بهره مندی از تجهیزات کمک داور ویدیویی و عدم مراقبت و 
اخذ مجوزهای لازم از نهادهای ذیصلاح اطلاعاتی و امنیتی 

کشور جای تاسُف دارد.
دشمنی ها و اعمال خرابکارانه رژیم غاصب صهیونیستی بر 
علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران سال  هاست ادامه 
داشته که در راسُ آن شهادت مظلومانه دانشمندان هسته ای 
کشور و استفاده از ویروس  هایی نظیر استاکس نت از جمله 
این تحرکات وحشیانه و کور علیه مردم مان می باشد که در 
تمامی آنها وجود پروژه نفوذ که در این میان معظم له بارها 
و بارها به این مبحث کلیدی تأکید ورزیده اند به شکل قوی 

دیده شده است.
در شرایطی که مقارن با این رسوایی بزرگ که موجبات ناراحتی 
و اعتراض همگانی عموم مردم را فراهم کرد، تلویزیون رژیم 
غاصب صهیونیستی از اختصاص مبلغ ۵/۱ میلیاردی برای 
مبارزه نرم علیه جمهوری اسلامی ایران خبر می دهد و اینچنین 
جای بسی تاسُف و تأثر فراهم می شود که نماینده شرکتی که 
بنا به افشاگری های وسیع صورت گرفته در رسانه های داخلی 
ارتباط نزدیکی در صف و ستاد با عوامل نظامی در آن رژیم 
منحوس دارد به شکلی مشکوک به کشورمان سفر می کند 
و در یک نمایش تلخ و دروغین تصاویر ۲ مانیتوربه عنوان 

تجهیزات کمک داور ویدیویی معرفی می شود!
علت وقوع این اتفاق تلخ چیست؟ چرا به موضوعات امنیتی 
توجهی نشده است؟ چرا به سایر شرکت های توانمند در این 
خصوص بویژه شرکت  های داخلی توجه نشده است؟ کدامیک 

از افراد و مدیران در این قرارداد منفعت دارند؟
ارتباط  و  فوتبال  در  و جادوگری  خرافه  ترویج   -۲
نزدیک، مستمر و مستقیم با شخصی معلوم الحال 
و دارای پرونده قضایی از دیدگاه علم فقه، سحر و 
جادوگرى از شراب خوارى و شراب فروشى و 

مانند آن بدتر است.
متأسفانه مطابق اخبار موثق، رئیس فدراسیون 
فوتبال در سالیان اخیر ارتباط ارگانیکی با 
دارد،نامبرده  الف.الف  به  ملقب  فردی 
که ساکن کلارک کرج است با تاسُف 
ادعای  با  قضایی  پرونده  دارای  فراوان 
امام زمانی است! و طی دو دهه اخیر با 
عنوان جادوگر فوتبال نامش بر سر 

زبان ها بوده است.
ارتباط رئیس فدراسیون 
چنین  با  فوتبال 
حتی  که  شخصی 

در واکنش به پرسش های مکرر و گسترده خبرنگاران و مجریان 
حاضر به تکذیب آن نمی شود موجب نگرانی آحاد جامعه درباره 
امر نکوهیده سحر و جادو که در دین اسلام هم مورد نکوهش، 
جرم و مستلزم حد اسلامی می باشد، شده است که خدای ناکرده 
گسترش جریانات انحرافی این چنینی در ادامه، آسیب  های 

فراوانی را به اعتماد عمومی جامعه و اصل نظام وارد سازد. 
از سویی دیگر، با توجه به رصد دائمی موارد از سوی نهادهای 
بین المللی نظیر:کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا نگرانی گشوده 
شدن پرونده ای در این باب افزایش یافته که می تواند خسارت 

های فراوانی را برای فوتبال ملی به همراه داشته باشد.
علاوه بر این، جای تأسف بسیار است که رسانه های معاند با 
اطلاع از موارد فوق الذکر بارها و بارها در ماه های اخیر به طرح 
مساله جادوگری رئیس فدراسیون فوتبال پرداخته اند که این 
موضوع هم موجبات حملات عجیبی به کلیت ورزش کشور 
در محافل بین المللی شده است. سکوت وزیر ورزش در این 
پرونده مهم و عدم برخورد با این رفتار انحرافی مشکوک است. 
باتوجه به نزدیکی جام جهانی قطر و سوابق قبلی حاشیه سازی 
رسانه های معاند بر علیه ورزش ایران ، دلیل این سکوت و عدم 

برخورد جای سئوال جدی دارد؟
۳- علت دخالت های متعدد وزارت ورزش و جوانان و ادارات کل 
استانی در امور مدیریتی هيأت های ورزشی استان ها چیست؟ 
شاهد مهندسی انتخابات هیأت های ورزشی در سطح استان ها 
هستیم به نحوی که مدیران کل ورزش و جوانان استان ها و 
با هماهنگی وزارت ورزش و جوانان، در انتخابات دخالت های 
متعددی می کنند. اینگونه برخوردها نفس انتخابات را زیر 
سئوال می برد. با توجه به مباحث مالی موجود در هيأت های 
ورزشی اینگونه پشت برخوردها شائبه فساد وجود دارد. علت 
این دخالتها در امور هیأت های ورزشی که کاملأ خلاف قانون 

و عرف است چیست؟
۴- علت عدم نظارت دقیق بر ورزشکاران در سفرهای خارجی 
چیست؟ چرا شاهد اتفاقاتی نظیر پناهندگی ورزشکاران در رشته 
های مختلف نظیر پرورش اندام و مباحث تلخ بسکتبالیست ها 
هستیم؟ دو عضو تیم ملی پرورش اندام از مسابقات جهانی 
اسپانیا به کشور بازنگشته اند و در اسپانیا مانده اند. گفته می 
شود این دو ورزشکار قصد پناهندگی دارند. با توجه به سابقه 
بسیار ضعیف مدیران ورزشی کشور که باعث افزایش میزان 
پناهندگی ورزشکاران در سالیان اخیر در رشته های مختلف 
و سوءاستفاده شدید ضد انقلاب و رسانه های بیگانه از این 
پناهندگی برعلیه نظام مقدس جمهوری اسلامی شده است 

بایستی این مسائل مورد رصد دقیق قرار گیرد. 
برنامه وزیر ورزش و جوانان در راستای نظارت بر ورزشکاران 
در سفرهای خارجی جهت ممانعت از پناهندگی چیست؟ 
همچنین برخی ورزشکاران در هنگام بازگشت به میهن اقلام 
غیر مجاز همراه دارند که مشخص می شود فدراسیون های 
ورزشی عملاً به قانون و شرع توجه نمی کنند. در این خصوص 
شاهکار مجموعه بسکتبال نه اولین مورد بوده و نه آخرین آنها 
خواهد بود.  پس از بازگشت از ژاپن، برخی اعضای تیم ملی 
به دلیل همراه داشتن اقلام غیرمجاز و غیر قانونی، ساعتها در 
فرودگاه امام مورد سئوال قرار گرفتند و یک افتضاح تمام عیار 
و توجیه نشدنی رخ داد! برنامه وزارت ورزش برای جلوگیری از 

تکرار این وقایع تلخ چیست؟
۵- علت عدم حمایت وزارت ورزش از ورزش کشتی چیست؟ 
چرا علی رغم افتخارآفرینی های متعدد در المیپک و مسابقات 
جهانی شاهد توجه لازم به کشتی نیستیم؟ متأسفانه بودجه 
کشتی در شأن این ورزش پرافتخار و ملی ما نیست، چراکه 
کشتی به عنوان یک ورزش در کشور ما محسوب نمی شود، 
بلکه به عنوان یک هویت و جزئی از ایران است و مانند خیلی 
از چیزها که به نام ایران ثبت شده است، کشتی را نیز در دنیا 

با نام ایران می شناسند.
علت بی توجهی وزارت ورزش و کمیته المپیک به این ورزش 
قهرمان پرور وافتخارآفرین چیست؟ چرا به جای پرداختن به 
این ورزش پهلوانی اعتبارات میلیاردی صرف ورزش فوتبال به 

خصوص ریخت و پاش های دو باشگاه تهرانی می شود؟

نقطه نظر
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ورزشی

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

عرضه اولیه سهام استقلال و پرسپولیس تا بهمن ماه
قربانزاده، رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد: مشکلات خصوصی سازی در کشور مختص به دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس نیست. در خصوصی سازی بهبود کیفیت حکمرانی دارایی دولت مطلوب است. تا بهمن 
ماه عرضه اولیه سهام دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را در بورس خواهیم داشت، اما این به معنی واگذاری 

کامل نیست.

جستار

باشگاهی با زیرساخت های حرفه ای؛

چرخش »پیکان«
 به سمت بالانشینان

حالی  در  فوتبال  برتر  لیگ 
می شود  نزدیک  نیمه راه  به 
فصل  چند  برخلاف  که 
اخیر رقابت ها چنان فشرده 
یک  با  که  است  نزدیک  و 
جایگاه  پیروزی  و  شکست 
چند تیم تغییر می کند. به 
نگاه  جدول  بالای  تیم   ۶
کنید. از استقلال صدرنشین 
تا پیکان رده ششم ۷ اختلاف امتیاز است و این یعنی 

بالانشینان حاشیه امنیت ندارند.
استقلال که در هفته های اخیر با آرامش بیشتری حرکت 
کرده و نتایج  خوبی گرفته، در صدر قرار دارد و سپاهان 
تا جای  آبی ها هستند  و پرسپولیس منتظر یک لغزش 
استقلال را بگیرند.  مثل بلایی که روز جمعه پیکان سر 
سپاهان آورد و این تیم پرستاره و زیاده خواه را در خانه اش 
شکست داد تا استقلال و پرسپولیس تبریکی درگوشی به 

اکبر محمدی بفرستند!
شاید در ابتدای فصل که اکبر محمدی مربی جوانی مثل 
داد،  قرار  پیکان  فنی  کادر  راس  در  را  حسینی  مجتبی 
خیلی ها تصور نمی کردند که تیم ریشه دار پایتخت در ثلث 

اول لیگ، خود را مدعی کسب سهمیه آسیا بداند. 
یک عده هم که کارشان دلالی است خیلی خود را خواستند 
تحمیل کنند و پیغام و پسغام برای مدیران باشگاه گفتند 

که اگر نفر مورد نظر ما نباشد طلسم می کنیم و... 
اما مدیران پیکان در ابتدا تیمی جوان با کادرفنی جوان 
سالن  مثل  ساخت ها  زیر  توسعه  به  همزمان  و  بستند 
افتتاح شد  بدنسازی که هفته گذشته  مجهز و بی نظیر 
اینجا  تا  را  لیگ  جنجال  بدون  و  بی حاشیه  و  پرداختند 
ادامه داده اند. همچنین اضافه شدن تئوریسین علمی و 
مدرس کنفدراسیون آسیا دکتر علی اله کرم که بزرگ شده در 
خانواده ایران خودرو نیز هست به کادر فنی باعث افزایش 
بار علمی تیم پیکان شده و نتیجه این تفکر و مدیریت 

حساب شده را امروز فوتبال ما می بیند.
امروز پیکان جزو معدود باشگاه هایی است که به معنای 
واقعی یک باشگاه حرفه ای است و از این رو نمایندگان فیفا و 
Afc وقتی برای بررسی حرفه ای شدن فوتبال به ایران  می آیند 
فدراسیون باشگاهی مثل پیکان را الگو معرفی می کند. از 
طرفی موفقیت رده های پایه فوتبال باشگاه پیکان در کنار زیر 
ساخت ها و تشکیلات اصولی و رعایت استانداردها باعث الگو 

قرار دادن این باشگاه ریشه دار شده است.
با این توصیف ثبات مدیریت از شاخصه های موفقیت و 
رسیدن به جایگاه های بهتر است که یقینا مدیران ارشد 
ایران خودرو از انتخاب اکبر محمدی سرمربی سابق تیم های 
دارند و هر چه  ملی جوانان و نوجوانان احساس خوبی 

جلوتر می روند به آینده امیدوارتر می شوند.
پیکان نگاهش به لیگ قهرمانان است و برای دستیابی به 
آن با همان  تفکر آرام و بی سروصدا قدم به قدم  به پیش 

می رود.

حاشیه هایی که ممکن است به »کشتی فرنگی« آسیب بزند؛

بی تدبیری، کم توجهی و در نهایت سرخوردگی

به  فرنگی  کشتی  قهرمانان  از  یکی  عزیمت  دنبال  به 
صربستان و قبول تابعیت این کشور، منتقدان محمد بنا 
را بر آن داشت تا با صراحت بیشتر حملات خود را متوجه 

این سرمربی سرشناس کنند. 
پذیرش تابعیت کشور صربستان از سوی علی ارسلان، 
اولین مورد از عزیمت نخبه های ورزش به خارج نیست 
و قطعا آخرین نیز نخواهد بود. در نگاه اول، علی ارسلان 
از جمله  از ورزشکاران کشورهای مختلف  مانند برخی 
روسیه به تقاضای کشوری که خواهان به خدمت گرفتن 
وی بود، پاسخ مثبت داد و قرار است در مسابقات قاره ای 

و جهانی سال ۲۰۲۲ برای این کشور به میدان برود.  
این فرنگی کار اهل آمل خیلی تلاش کرد تا در وطن خود 
پله های ترقی را بیش از پیش طی کند اما از مدت ها 
قبل رابطه حسنه ای با کادر فنی نداشت. او انتظار داشت 
در مسابقات جهانی چندی پیش نروژ دوبنده وزن ۷۲ 
کیلوگرم کشتی فرنگی را برتن کند، اما مربیان تیم ملی 
این افتخار را به محمدرضا مختاری دادند که توانسته 
بود در فرایندهای مختلف از ارسلان پیشی بگیرد. البته 
مختاری نتوانست انتظارات را بر آورده و در نهایت به 

عنوان پنجمی رقابت ها بسنده کرد. 
ارسلان برای اثبات شایستگی های خود در مسابقات اخیر 
لیگ، ملی پوش یادشده را با فاصله امتیاز بالا شکست 
داد تا ثابت کند حق او بود که در میدان جهانی حضور 
پیدا کند. چه بسا این کشتی گیر اطمینان پیدا می کرد 
جهانی  یا  آسیایی  بازی های  در  تا  دارد  را  آن  شانس 

تابستان آینده ملی پوش شود جلای وطن نمی کرد.
ارسلان و قبل از وی دختر ملی پوش هندبال و پیش از 
او جوانان بدنساز، اهل سیاست نبودند بلکه هدف شان 
از رفتن به کشورهای دیگر صرفا دستیابی به امکانات 
و شرایط بهتر برای ادامه زندگی و تداوم مسیر قهرمانی 
است. فضایی که می شود براحتی برای آن ها در داخل 
کشور فراهم کرد، اما پاره ای بی تدبیری ها و کم توجهی به 

این ورزشکاران موجب سرخوردگی آن ها می شود. 
باعث شگفتی است که عده ای از قهرمانان آنقدر مورد 
توجه و التفات واقع می شوند که خود را تافته جدابافته 
تصور می کنند و برخی دیگر علی رغم شایستگی چنان 
و مغموم  گیرند که سرخورده  قرار می  مورد کم لطفی 
کنند.  اتخاذ می  احساسی  بعضا  و  تصمیمات سخت 
به همان اندازه که لطف و حمایت بی حد در حق یک 

رشته از ورزش و ورزشکار می تواند مضر باشد، تبعیض 
و نامهربانی با بقیه، پیامدهای زیانباری به همراه دارد. به 
یک مربی هرگونه امکان و التفات روا می شود و دیگری 
علی رغم تلاش شبانه روزی و سازندگی و قهرمانپروری 

هیچگاه مورد توجه واقع نمی شود.
شاید یکی از حلقه های مفقوده ورزش، بی توجهی نسبت 
باشد.  قهرمانان  نزد  انگیزه  ایجاد  و  فرهنگی  مقوله  به 
وقتی در برابر برگزاری اردوهای طولانی مدت، مسابقات 
به  متعدد، لیگ و پرورش جسم، کمترین توجه لازم 
خاک  به  وابستگی  نوع دوستی،  ملی،  روحیه  تقویت 
وطن نمی شود، چگونه می توان امیدوار بود که هدف 
از غایت ورزش یعنی خدمت به جامعه، کشور، مردم و 

رسالت های فرهنگی معنا پیدا کند؟
معادله ای ناموزون ترسیم شده که در یک کفه تقویت 
جسم برای کسب مدال قرار گرفته و در سوی دیگر جایزه 
و پاداش نهاده شده. آیا تمامیت فلسفه ورزش و ورزشکار 
در همین مقدار خلاصه می شود و رسالت دیگری نمی 
ما  ورزش  آنها متصور شد؟ کجای دستگاه  برای  توان 
این حقیقت آموزش داده می شود که ورزشکار به معنی 
واقعی کلمه الگوی جامعه تلقی می شود و این الگو باید 

سرمشق دیگران باشد؟ 
و  نگیرد  صورت  فرهنگ سازی  وقتی 

در  را  عیاری  و  جوانمردی  فرهنگ 
نکنیم  نهادینه  ورزش  جامعه  میان 

باشیم  داشته  انتظار  چگونه می توانیم 
ورزشکاران و حتی مربیان آنها در برابر 

دیگر  کشورهای  کننده  اغوا  پیشنهادات 
هرگاه  از سویی  کنند؟  خویشتنداری 

به جایی رسیدیم که قهرمان 
و  خدمتگزار  را  خود  ملی 

تلقی  مردم  الگوی 
به  باید  آنگاه  کرد، 
همان  توقع  اندازه 
در  امکانات  مردم، 
اختیار وی گذاشته 
شود. ممکن نیست 

تک  را  قهرمانان 
دهیم  پرورش  بعدی 

تصمیم گیری  انتظار  اما 

احساسی از او نداشته باشیم. مربی سازنده و قهرمانپروری 
که در تنگنای مشکلات معیشت خود درمانده، چگونه 
می تواند به شاگرد خود درس سخاوت، پایداری و آینده 

روشن بدهد؟
را  مربیان  و  قهرمانان  به  نسبت  خود  نگاه  نتوانیم  تا 
منطبق با واقعیت ها ترسیم کنیم شاهد از دست رفتن 
و مهاجرت این نخبه های مغمموم خواهیم بود. نخبه 
هایی که در همین سرزمین، زیردست همین مربیان 
وطنی و با هزار خون دل خوردن پرورش می یابند اما 
آنگاه که باید به بار بنشینند، دیگران از آنها بهره برداری 

می کنند.
کتمان نمی توان کرد که محمدبنا با همین شیوه و متد 
مورد انتقاد برخی از نامداران کشتی فرنگی توانسته طی 
سال های متمادی در دنیا قدرتنمایی کند. او به شیوه 
مدیریت منحصر به فرد خویش موفق شد در بازی های 
المپیک و میدان جهانی نروژ بالاتر از کشتی آزاد قرار گیرد 
با این وجود اکنون مورد انتقاد چهره های مطرحی چون 
جمشید  نوروزی،  امید  رضایی،  قاسم  عبدولی،  سعید 
خیرآبادی و برخی دیگر قرار گرفته، نامدارانی که معتقدند 
نحوه مسابقات انتخابی مورد نظر سرمربی تیم فرنگی با 
نواقص روبرو و عملکرد بنا باعث جلای وطن علی ارسلان 

به صربستان شده است.
های  سال  طی  بنا  محمد  که  نیست  تردیدی 
متمادی توانست کشتی فرنگی را از تعدادی ستاره 
به تیم کامل تبدیل کند. حاصل این شیوه مدیریت 
فنی کسب بهترین نتایج تیمی و مدالی توسط 
فرنگی کاران در میادین بزرگ بوده است. با تمام 
این اوصاف، منتقدین نیز حرف هایی 
برای گفتن دارند هر چند باید به 
تداوم  باشیم  داشته  خاطر 
می  ها  کشمکش  این 
را  فرنگی  کشتی  تواند 
با چالش های جدی 
چالش  سازد.  مواجه 
بسا  چه  که  هایی 
آن  زیانبار  پیامدهای 
و  آسیایی  های  بازی  در 
نمود  صربستان   ۲۰۲۲ جهانی 

پیدا کند.

داستان جیلد

ادامه درخشش تنیس البرز در سطح اول کشور؛

نماینده البرز قهرمان جام حذفی کشور شد
بعد از قهرمانی تیم »یر ب یر« البرز در لیگ تنیس و جام 
حذفی بانوان کشور، این بار تیم نیرو تابلو ریلی البرز توانست 

قهرمان جام حذفی آقایان کشور شود.
دیدار نهایی این مسابقات از روز گذشته با رقابت سینا مقیمی 
و کازانوا در انفرادی اول پیگیری شد که تیم پوشاک وانسی 
توانست پیروز این دیدار باشد. اما در دیدار انفرادی دوم گرگلی 
مدرز از تیم تابلو نیرو ریلی توانست مقتدرانه حریف خود را 
شکست دهد تا تکلیف قهرمان این دوره در رقابت دو نفره 

مشخص گردد.
در دیدار نفسگیر دونفره که به سوپرتای بریک کشیده شد، 
نماینده استان البرز توانست در مجموع با نتیجه ۲ بر ۱ از سد 
حریف قدرتمند خود پوشاک وانسی عبور کرده و بر سکوی اول 

این رقابت ها بایستد.
شایان ذکر است؛ مربی تیم تابلو نیرو ریلی البرز صابر رستم 
پور و بازیکنان تیم سینا مقیمی، سام مقدم و گرگلی مدرز )از 

کشور مجارستان( بودند.

سوژه

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

شاید یکی از حلقه های مفقوده ورزش، بی توجهی نسبت به مقوله فرهنگی و ایجاد 
انگیزه نزد قهرمانان باشد. وقتی در برابر برگزاری اردوهای طولانی مدت، مسابقات متعدد، 

لیگ و پرورش جسم، کمترین توجه لازم به تقویت روحیه ملی، نوع دوستی، وابستگی به 
خاک وطن نمی شود، چگونه می توان امیدوار بود که هدف از غایت ورزش یعنی خدمت 

به جامعه، کشور، مردم و رسالت های فرهنگی معنا پیدا کند؟
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AFC حذف استقلال و پرسپولیس،کف جریمه های
آنطور که به نظر می رسد استقلال و پرسپولیس از فصل جدید رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 
حذف شده اند و حالا دست وپای الکی می زنند. حالا نیز طبق شنیده ها در کنفدراسیون فوتبال 
آسیا، رکن مستقلی یعنی کمیته تایید صلاحیت ورود تیم ها به مسابقات از باشگاه های 
استقلال، پرسپولیس و گل گهر شکایت و اعلام کرده است مجوز و حضور این تیم ها در لیگ 
قهرمانان آسیا 2022 باطل اعلام شود و در ادامه نیز این موارد به کمیته انضباطی برای جرایم 

بیشتر برود و آن زمان نیز فدراسیون فوتبال هم درگیر می شود.

دوشنبه ساعت ۱۱:۵۷...
نه تنها فدراسیون فوتبال و استقلال و پرسپولیس که حتی مصطفوی در جایگاه مسئول 
کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای نیز از گفتن جمله حذف تیم های ایرانی از آسیا 
اباء دارند. آنها نمی خواهند صراحتا به این موضوع اشاره کنند و جالب است که همچنان 
با امید و آرزو در این باره حرف می زنند. در هر حال امیدواریم این بار کدخدامنشی بعضی 
ها جواب بدهد. برای اینکه بدانیم استقلال و پرسپولیس برای دریافت مجوز تا چه زمانی 

فرصت دارند، همین نکته کوتاه را بخوانید: دوشنبه ساعت ۱۱:۵۷...

فدراسیون جهانی در واکنش به بازگشت معروف؛ از کجا معلوم!؟
فدراسیون جهانی والیبال به تازگی در پست خود بار دیگر به خداحافظی ستاره والیبال ایران 
پرداخت و نوشت: بلافاصله بعد از المپیک توکیو چند بازیکن از تیم ملی خداحافظی کردند 
که یکی از آن ها سعید معروف ملی پوش والیبال ایران بود. برخی امیدوار بودند که این 
بازیکن را بار دیگر در سال ۲۰۲۲ با لباس تیم ملی ببینند و امید داشتند که معروف تا پایان 
رقابت های قهرمانی ۲۰۲۲ جهان، توپ بزند. آیا آن در به روی معروف بسته است؟ آیا احتمال 

بازگشت هرچند کم وجود دارد؟ پاسخ منفی است اما از کجا معلوم؟

خطری تیم ملی فوتبال ایران را تهدید نمی کند
کاظم اولیایی، عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای در گفت و گویی بیان کرد، اگر در این مهلت ۵ روزه غلط 
بودن مدارک باشگاه های استقلال و پرسپولیس ثابت شود، فدراسیون فوتبال، کمیته صدور مجوز حرفه ای و 
باشگاه ها جریمه می شوند و محرومیت های متعددی تعلق می گیرد، چون می خواستیم AFC را فریب دهیم. 
البته یک منبع آگاه خبر داد که با جریمه فدراسیون فوتبال ایران از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا، اما خطری 
تیم ملی را تهدید نمی کند. جریمه AFC برای فوتبال ایران فقط مالی است و فدراسیون فوتبال را شامل می شود.

سرانجام »پولادگر« رفتنی شد!
دبیر فدراسیون تکواندو، گفت: در پایان ۴ سال ریاست پولادگر بر فدراسیون، منتظر هستیم 
وزارت ورزش سرپرست جدید را معرفی کند. با توجه به پایان ریاست ۴ ساله آقای پولادگر 
بر فدراسیون تکواندو، قاعدتا ما نیز منتظر هستیم که سرپرست جدید فدراسیون تا برگزاری 
مجمع انتخاباتی از سوی وزارت ورزش و جوانان معرفی شود. نام برخی افراد و بزرگان در این 
خصوص مطرح شده اما نمی دانیم در نهایت چه کسی به عنوان سرپرست معرفی خواهد 

شد. ریاست ۴ ساله محمد پولادگر بر فدراسیون تکواندو پنج شنبه دوم دی به پایان رسید.

کار استقلال و پرسپولیس به کمیته انضباطی کشیده می شود؟
نامه کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره عدم تطابق برخی مدارک پرسپولیس و استقلال تهران با 
مدارک ارسالی آن ها از سوی فدراسیون فوتبال و همچنین مشکلات مربوط به مالکیت این ۲ 
باشگاه باعث شده تا حذف این ۲ تیم از لیگ قهرمانان آسیا بر سر زبان بیفتد. مدارک ارائه شده 
و بارگذاری آن ها از سوی سرخابی ها با نواقصی روبرو است که در صورتی که برای کنفدراسیون 

فوتبال آسیا کامل نباشد کار استقلال و پرسپولیس به کمیته انضباطی کشیده می شود.

»آقای ترسناک« بالاتر از لیونل مسی بهترین ورزشکار سال لاتین شد
میخایین لوپز کوبایی ملقب به آقای ترسناک سنگین وزن کشتی فرنگی کوبا و برنده ۴ طلای 
المپیک بالاتر از لیونل مسی به عنوان بهترین ورزشکار سال لاتین انتخاب شد.  لوپز قهرمان 
دسته فوق سنگین کشتی فرنگی در توکیو ۲۰۲۰، ریودوژانیرو ۲۰۱۶، لندن ۲۰۱۲ و المپیک 
۲۰۰۸ پکن با ۴۱ رای بالاتر از لیونل مسی بازیکن آرژانتینی پیشی گرفت که ۱۹ رای آورد. این 
اولین باری است که لوپز در این نظرسنجی پیشتاز می شود و پس از رائول کاسکارت کوبایی 

در سال ۱۹۸۵، دومین کشتی گیری است که به این مهم می رسد.

چرا طارمی 
طلسم
 شده است؟

دلیل  از  پرتغالی  رسانه 
گل نزدن مهاجم ایرانی 
برداشت.  پرده  پورتو 

مهدی  نزدن  گل  نوشت:  پرتغال   »bolanarede« سایت 
طارمی مهاجم ایرانی تمام اعضای تیم پورتو را نگران کرده 
است. کادر فنی پورتو در چند هفته گذشته تلاش زیادی 
کرد با حمایت مختلف از طارمی این مشکل را نادیده بگیرد. 
آنها تلاش کردند تا بگویند وظیفه طارمی تنها گلزنی نیست 
بلکه می تواند به بقیه بازیکنان کمک کند تا گلزنی کنند. 
به نظر می رسد مشکل روحی-روانی دلیل اصلی ناکامی 

طارمی در گلزنی است.

مثبت شدن 
دوپینگ یک 

وزنه بردار ایرانی؟

یکی از وزنه برداران ایران 
جوانان  مسابقات  در 
جهان مثبت اعلام شده 
است و به زودی این وزنه بردار با محرومیت روبرو خواهد 
شد. طبق تستی که وادا از این وزنه بردار ایرانی گرفته 
است مواد ممنوعه در نمونه خون او پیدا شده است و 
ظرف یکی دو روز ابتدا به فدراسیون وزنه برداری ایران 
اعلام می شود. بر اساس قوانین جدید فدراسیون جهانی 
از 18 ماه قبل از آغاز المپیک اگر هر کشوری بیش از سه 
نمونه دوپینگ مثبت داشته باشد از گردونه این رقابت ها 

کنار خواهد رفت.

خیر! قرارداد اسکوچیچ به ریال است
حیدر بهاروند اظهار داشت: زمانی که بنده سرپرست فدراسیون فوتبال بودم پس از پیشنهاد 
اینجانب و با تایید کمیته فنی و هیات رئیسه فدراسیون فوتبال، آقای دراگان اسکوچیچ 
را برای هدایت تیم ملی فوتبال ایران انتخاب کردیم. با توجه به شرایط سخت اقتصادی و 
افزایش نرخ ارز در کشور قرارداد سرمربی تیم ملی را به صورت ریالی تعیین کردیم. این قرارداد 
توسط تیم حقوقی فدراسیون فوتبال تنظیم و امضا شد، برخلاف شایعه سازی برخی افراد 

این قرارداد هیچ گونه تغییری نداشته و مبلغ قرارداد اسکوچیچ به ریال است.

سردار آزمون »های جک« می شود؟
این  با  قراردادش  که  است  زنیت  مهاجم  آزمون  سردار 
تیم در پایان فصل جاری به پایان می رسد. نشریه اکیپ 
فرانسه چندی پیش مدعی شده بود آزمون که در ماه ژوئن 
بازیکن آزاد محسوب می شود، با باشگاه لیون به توافق 
رسیده است و مهاجم ایران راهی لیگ فرانسه خواهد 
شد. در این میان روز گذشته اسکای اسپورتس مدعی 

نیوکاسل  باشگاه  شد 
مالک  که  انگلیس 
لیست  دارد،  عربستانی 
بلند بالایی برای تقویت 
در نقل و انتقالات ژانویه 
در نظر گرفته است که 
نام سردار آزمون هم در 

این لیست قرار دارد.

۲+۲ ایرانی در تیم منتخب فوتبال آسیا 
بازیکنان  برترین  میان  در  کشورمان  از  بازیکن  چهار 
فوتبال قاره آسیا از نگاه سایت فدراسیون بین المللی 
آمار و تاریخ فوتبال قرار دارند. فدراسیون بین المللی آمار 
و تاریخ فوتبال )IFFHS( در پایان هر سال میلادی، به 
بررسی برترین های فوتبال در قاره های مختلف می پردازد. 
این سایت روز شنبه تیم منتخب قاره آسیا در سال 
۲۰۲۱ میلادی را معرفی 
ایران، سردار  از  که  کرد 
آزمون و محمد حسین 
کنعانی زادگان در ترکیب 
اصلی و مهدی طارمی و 
در  سیدمجید حسینی 
ذخیره  بازیکنان  جمع 

دیده می شوند. 

کوتاه با پروژه حذف استقلال و پرسپولیس؛

این بار هم »صدقه بگیر « می شویم!؟
این روزها خبرِ حذف استقلال و پرسپولیس بیش از قبل 
شنیده می شود؛ کنفدراسیون فوتبال آسیا چهارشنبه شب 
در نامه ای مهم به باشگاه های ایرانی و فدراسیون فوتبال، 
استقلال،  باشگاه های  پرونده مجوز حرفه ای  به  ورود  از 

پرسپولیس و گل گهر سیرجان و درخواست برای 
ابطال مجوزهای حرفه ای صادر شده 

برای این سه تیم و ارسال پرونده 
 AFC انضباطی  کمیته  به 

خبر داد.
 AFC نامه  در 
و  استقلال  آمده 
مجوز  پرسپولیس 
ندارند  حرفه ایی 
در  نمی توانند  و 
قهرمانان  لیگ 
آسیا شرکت کنند 

و به جهت تخلفات 
در  گرفته  صورت 

صدور مجوز حرفه ایی 
دو  این  پرونده  داخلی، 

تیم به کمیته انضباطی این 
است.  شده  ارسال  کنفدراسیون 

اکنون از استقلال و پرسپولیس خواسته 
انضباطی موضوع  بررسی  را جهت  دفاعیه خود  شده 

ارسال کنند. 
کنفدراسیون فوتبال آسیا تا ۲۷ دسامبر )6 دی( به این 
سه تیم مهلت داده تا دفاعیه های خود را جهت بررسی 

کمیته  در  باشگاه  دو  این  شده  محرز  تخلف  موضوع 
انضباطی AFC ارسال کنند. گرچه اینکه سرخابی ها بتوانند 
تا 6 دی مشکلاتی مانند بدهی های سنگین مالیاتی و 
همین طور به بازیکنان و مربیان مختلف از سالیان گذشته 
و مبحث مهم مالکیت مشترک چندان عملی 

به نظر نمی رسد.
گرچه آن طور که مشخص است، 
مهلت AFC صرفا می تواند 
منجر به کاهش جرایم 
فدراسیون  احتمالی 
فوتبال و دو باشگاه 
با  که  شود  ایرانی 
در  نقص  وجود 
تلاش  مدارک، 
بودند مجوز  کرده 
که  را  مذکور 
زمینه ساز حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا 

است، صادر کنند. 
دوشنبه  تا  باید  حال 
آیا  دید،  و  ماند  منتظر 
سرانجام پروژه حدف استقلال و 
پرسپولیس از آسیا کلید خواهد خورد و 
برای یکبار هم که شده، با واقعیتِ فاجعه بار فوتبال 
و  با خواهش  این بار هم  یا  روبه رو خواهیم شد  ایران 
تمنا و هزاران ترفند دیگر، از فوتبال ایران از آسیا صدقه 

خواهیم گرفت!

درحاشیه


